
 

Zápisnica 
zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Pružine, zo dňa 14. decembra 2023 

 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Program: tvorí prílohu zápisnice  

 

 

K bodu 1:  

      Zasadnutie obecného zastupiteľstva otvoril a viedol starosta obce p. Michal Ušiak. Privítal 

prítomných poslancov a občanov, ktorí sa zasadnutia zúčastnili. Zároveň ospravedlnil  p. Františka 

Gálika, ktorý sa rokovania nemohol zúčastniť. 

 

 

K bodu 2: 

      Starosta predložil poslancom program zasadnutia, ku ktorému neboli vznesené žiadne 

pozmeňujúce návrhy a preto dal o ňom hlasovať: 

              Za - 8                                        Proti - 0                                Zdržal sa - 0 

 

      Starosta predložil návrh na zloženie návrhovej komisie a overovateľov zápisnice.  

 

- Do návrhovej komisie navrhol:  Predseda - Ing. Jaroslav Beňadik,                                                                                                                                                                 

                                                      Členovia - PharmDr. Mária Toporová 

                                                                        p. Anton Gabriš 

 

O tomto návrhu dal hlasovať: 

             Za - 8                                        Proti - 0                                  Zdržal sa - 0  

 

- Za overovateľov zápisnice navrhol:  p. Dušan Jance 

                                                             p. Marek Haviar 

 

O tomto návrhu dal tiež hlasovať:  

              Za - 8                                      Proti - 0                                   Zdržal sa - 0  

 

 

K bodu 3: 

      Starosta prečítal protest prokurátora a navrhol vyhovieť protestu prokurátora o doplnení a 

rozšírení VZN o prijatí žiaka do ZŠ. 

 

Starosta dal o tomto návrhu hlasovať: 

              Za - 8                                       Proti - 0                                   Zdržal sa - 0  

 

 

K bodu 4: 

      Starosta predniesol návrh na prijatie VZN č.2/2023 o mieste a čase zápisu dieťaťa na plnenie 

školskej dochádzky v ZŠ. 

 Starosta navrhol, aby riaditeľka ZŠ zverejnila zápis obvyklým spôsobom. 

 

O tomto návrhu dal hlasovať: 

               Za – 8                                    Proti – 0                                   Zdržal sa – 0 

 



 

 

 

K bodu 5: 

 

     Starosta predložil návrh: 

VZN č.3/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 

odpady na území obce Pružina od 01.01.2024. 

Poplatok za komunálny odpad sa nebude meniť, zostáva 34,00 €/ osoba. Starosta vyzval poslancov, 

aby naďalej robili osvetu v separovaní odpadu. Návrh je na zvýšenie dane z nehnuteľnosti. Jedná 

sa o zvýšenie na domácnosť (pri RD s výmerou 80m2  približne 5,00 €). Čo sa týka ornej pôdy, 

jedná sa o centové sumy. 

Návrh zvýšiť daň z nehnuteľnosti je aj na základe porovnania s okolitými obcami. 

 

K tomuto bodu otvoril starosta diskusiu: 

- p. Špániková Katarína sa spýtala na úľavy platby za KO.  

Starosta odpovedal, že úľavy sú zahrnuté priamo  vo VZN č.3/2023, článok 15.  

- p. Jance Dušan pripomenul, že treba poďakovať občanom za zodpovedné triedenie a aj 

zamestnancom na zbernom dvore za zodpovednú prácu. 

- p. Petrovič Matej sa spýtal, či je limitovaný počet popolníc na rodinu. 

Starosta odpovedal, že 1 popolnica je určená na domácnosť. 

 

Starosta dal o tomto návrhu hlasovať: 

           Za – 8                                     Proti – 0                                        Zdržal sa - 0 

 

 

 

K bodu 6: 

      Starosta predložil návrh na schválenie VZN č. 4/2023, ktorým sa určuje výška príspevkov v 

škole  a v školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Pružina. 

Vo VZN sú zachované výšky príspevkov rodičov za pobyt dieťaťa v  MŠ a ŠKD. Upravili sa len 

podmienky úľav z týchto poplatkov, súvisiace s protestom prokurátora. 

 

Starosta dal o návrhu hlasovať: 

             Za - 8                                     Proti - 0                                         Zdržal sa – 0 

 

 

 

K bodu 7: 

      Starosta informoval o predložených žiadostiach na poskytnutie dotácií z rozpočtu obce na rok 

2024 v zmysle VZN  č. 2/2017 a to nasledovne: 

 

- TJ Strážov Pružina – 5500,00 € 

- Ľudová Pružinská dolina - 1000,00 € 

- RZ pri ZŠ Štefana Závodníka (plavecký výcvik) - 1265,00 € 

- Jaskyniarsky klub Strážovské vrchy - 500,00 € 

 

Nakoľko všetky zložky šíria dobré meno obce, obecná rada odporučila tieto dotácie schváliť v 

požadovanej výške, k čomu poslanci nemali žiadne pripomienky. 

 

Starosta dal o návrhu hlasovať: 

             Za - 8                                         Proti - 0                                         Zdržal sa – 0 



 

 

 

 

K bodu 8: 

      Starosta predložil " Návrh finančného rozpočtu obce Pružina na rok 2024" s výhľadom na roky 

2025, 2026, ako aj  programového rozpočtu.  

Rozpočet bol zaslaný všetkým poslancom a bol zverejnený. Kontrolórka obce Ing. Jarmila 

Kušnierová vypracovala kladné stanovisko k rozpočtu, ktoré tvorí prílohu zápisnice a odporučila 

návrh rozpočtu schváliť. 

 Nakoľko oproti pôvodnému návrhu rozpočtu boli zmeny na navýšenie rozpočtu na dotácie 

pre TJ Strážov Pružina o 500 € pre cyklistov, pre Pružinskú ľudovú dolinu o 300 € a na spoluúčasť 

na obnove pamätníka padlým o 6 650 €, tieto návrhy boli zapracované do rozpočtu s tým, že výška 

navrhnutého rozpočtu sa nemení.  

 

Starosta dal o návrhu finančného rozpočtu  hlasovať:  

              Za - 8                                       Proti - 0                                          Zdržal sa - 0  

Taktiež dal o návrhu programového rozpočtu hlasovať: 

              Za - 8                                       Proti - 0                                          Zdržal sa - 0  

 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie: 

- Stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu finančného rozpočtu na rok 2024 

- Návrh finančného aj programového  rozpočtu na roky 2025 a 2026 v zmysle predloženého návrhu 

 

 

 

K bodu 9: 

      Starosta predložil príkaz na vykonanie inventarizácie majetku za rok 2023 k 31.12.2023 

 

 

        

K bodu 10: 

      Starosta predložil návrh na schválenie prevádzkového poriadku KD v Pružine, nakoľko bol 

zakúpený inventár (taniere, príbor, poháre, misy), musia sa dorobiť skrine kvôli uloženiu. Je návrh 

zakúpiť aj umývačku riadu.  

- p. Jance Dušan navrhol do budúcna zakúpiť stoličky, z dôvodu úspory miesta pri stoloch.  

 

Starosta dal o návrhu hlasovať 

             Za - 8                                          Proti - 0                                         Zdržal sa - 0 

 

 

K bodu 11: 

      Starosta predložil Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na II. polrok 2023 

 

O tomto návrhu dal starosta hlasovať: 

             Za - 8                                       Proti - 0                                       Zdržal sa - 0 

 

 

 

 

 

 



K bodu 12: 

      Starosta predložil Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na I. polrok 2024 

 

 

 

O tomto návrhu rozpočtu dal starosta hlasovať:  

              Za - 8                                            Proti - 0                                          Zdržal sa - 0  

 

 

 

K bodu 13: 

      Starosta predložil  návrh nájomných zmlúv – obecná rada odporučila, aby sa nájmy oproti 

minulému roku nemenili a informoval o žiadosti p. Belavého  Daniela, ktorý požiadal o prenájom 

priestorov pod KD. Obecná rada odporučila presunúť to do ďalšieho zasadania OZ. Zároveň otvoril 

k tomuto bodu diskusiu: 

 

- PharmDr. Toporová Mária sa spýtala na lekáreň, prečo stále nie je otvorená a prečo sa to rieši 

cez p. Ševčíka. 

 

Starosta odpovedal, že p. Ševčík má v záujme otvoriť lekáreň, ale stále majú problém nájsť 

lekárničku. 

 

- p. Špániková Katarína sa informovala o zmluvných podmienkach s nimi, či sa dajú zrušiť alebo 

či by sa to nedalo kombinovať s lekárničkou z Domaniže. 

 

Starosta odpovedal, že nakoľko lekáreň ešte nebola otvorená, neboli dohodnuté žiadne zmluvné 

podmienky a kombinácia s pracovníčkou v lekárni Domaniža nie je možná. 

 

Obecné zastupiteľstvo odporúča starostovi lekáreň vyriešiť do 31.01.2024. Ak p. Ševčík 

nebude mať záujem ju otvoriť, posunie sa to ďalšiemu záujemcovi. 

 

- p. Špániková Katarína sa spýtala, či by sa nedala orezať vŕba pri parkovisku, ktoré má 

v prenájme firma Bripet. 

 

Starosta prisľúbil, že to vyrieši. V priebehu januára 2024 

 

O tomto návrhu dal starosta hlasovať: 

               Za - 8                                       Proti - 0                                             Zdržal sa – 0 

 

 
 

K bodu 14: 

      Starosta predložil  Zmeny v rozpočte obce Pružina k 14.12.2023 podľa predloženého návrhu a  

Zmeny rozpočtu ZŠ a požiadavky na dofinancovanie asistentov: 

- Zmeny v rozpočte ZŠ Š. Závodníka  na ŠKD o 300,00 €  a na asistentov učiteľa o 4.400,00 

€ podľa priloženej žiadosti ZŠ 

- Žiadosť o navýšenie o 2.800,00 € na spoluúčasť na mzdy asistentov učiteľa za 12/2023. 

Zároveň o túto sumu znížiť transfer  na sociálne služby 

 

Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. Poslanci nemali pripomienky k navrhovaným zmenám 

rozpočtu.  

 



Starosta  dal o tomto návrhu hlasovať: 

            Za - 8                                             Proti - 0                                      Zdržal sa - 0 

Zároveň boli poslancom doručené aj zmeny rozpočtu od posledného OZ, ktoré poslanci vzali na 

vedomie. 

 

 

 

 

K bodu 15: 

      Starosta predložil kontrolu uznesení z minulých OZ: 

1. Petícia ZŠ ohľadom zriadenia výdajne – nespĺňa požiadavky, pretože ju musí podpísať min. 

30% obyvateľov s trvalým pobytom v obci 

2. Solárne panely ZŠ – konštantná zmluva je v štádiu riešenia s právnikom 

3. Kompostovanie – obec požiadala o dotáciu na kúpu nových kompostérov 

4. ZŠ podlaha – k riešeniu podlahy bývalej šatne bolo stretnutie v ZŠ ( starosta, p. Jance 

Dušan), ktorí konštatovali, že podlaha nie je  nebezpečná a môže sa využívať.  

 p, Jance odporúčal natrieť podlahu do šedej farby. p. Hija sa vyjadril, že ak sa má ísť do projektu 

s elektroinštaláciou, nemá význam zvyšovať náklady na drahé nátery. 

5. Chodník na dolnom konci – schváliť dodatok č.1 (presne definovať) k Plánu hospodárskeho 

a sociálneho rozvoja.  

 

 

 

 

K bodu 16: 

      Starosta informoval o žiadosti p. Matušíka Michala, bytom Pružina 1172 o kúpu obecného 

pozemku . Menovaný bude vyzvaný na doplnenie, čo chce vybudovať, účel, pretože to nebolo 

presne definované.  

Ďalej Informoval, že Ing. Marián  Vlnieška ponúkol obci časti pozemku pod miestnou 

komunikáciou na odpredaj v časti Mlynište. Túto ponuku by sme riešili na najbližšom OZ. 

Obecné zastupiteľstvo presúva tieto žiadosti do budúceho zasadania OZ. 

Poslanci OZ s týmito návrhmi súhlasili. 

 

 

 

K bodu 17: 

      Starosta otvoril diskusiu: 

- p. Špániková Katarína sa spýtala na projekt výmeny elektroinštalácie v ZŠ a spoluúčasti OcÚ 

na tomto projekte. 

 

Starosta sa vyjadril, že podľa výpočtov vychádza spoluúčasť na projekte cca 130.000,00 €. Nakoľko 

bola žiadosť ZŠ doručená tesne pred zasadnutím OZ a návrh rozpočtu už bol spracovaný, nebolo 

možné zaujať stanovisko. Dodal, že žiadateľom o dotáciu môže byť aj ZŚ. 

 

Poslanci odporúčajú v čo najkratšom čase stretnutie vedenia ZŠ a starostu. Nakoľko výzva projektu 

je otvorená, k riešeniu sa môže zvolať mimoriadne OZ. 

 

- p. Špániková Katarína položila otázku ohľadom rokovacieho poriadku. Nikde nie je uvedené, 

že poslanci musia udeliť súhlas o slovo prítomnému občanovi. 

 

Starosta odpovedal, že rokovací poriadok bol stanovený už pred viacerými rokmi, bude potrebné 

zosúladiť ho s aktuálnou legislatívou. Rokovací poriadok môžu vypracovať aj poslanci. 



 

- p. Hija Roman sa tiež spýtal na bývalú budovu lesnej správy pri MŠ. 

 

Starosta odpovedal, že je to v štádiu riešenia. Lesy SR, by mali vyhlásiť verejno obchodnú súťaž 

do ktorej sa chce Obec Pružina zapojiť a kúpiť danú nehnuteľnosť. 

 

- p. Haviar Marek sa informoval, kto má na starosť zimnú údržbu uličiek. 

 

Starosta odpovedal, že zimnú údržbu vykonávajú záhradkári a p. Sadecký Martin. 

 

- p. Špániková Katarína mala dotaz na skoršie vyhŕňanie chodníkov pri snežení. 

 

Starosta odpovedal, že chodníky budú vždy včas vyhrnuté, situácia nastala len raz a to z dôvodu, 

že zamestnanec, ktorý má zimnú údržbu ma starosť, bol odcestovaný. 

 

- p. Špániková Katarína sa spýtala na zápisnicu z posledného OZ – nebola zverejnená. 

 

Starosta prisľúbil, že ju dá zverejniť obvyklým spôsobom. 

 

- PharmDr. Toporová  Mária sa spýtala na nahrnutú kopu snehu  pri križovatke ( Reštaurácia 

Včielka), je to tam neprehľadné, pre deti nebezpečné. 

 

Starosta odpovedal, že množstvo snehu, ktoré napadlo nie je jednoduché hocikde spratať. Prisľúbil, 

že to dá odviezť. 

 

- p. Haviar Marek upozornil na poklop pri p. Ševčíkovi. Je to tam veľká jama, je to nebezpečné 

pre cyklistov aj chodcov. 

 

Starosta informoval, že v roku 2024 sa bude daný úsek rekonštruovať ale okamžite požiada SSC 

o opravu poklopu. 

 

- p. Špániková Katarína odporučila zasypať jamy v ceste pri p. Majtánovej Marte. 

 

Starosta prisľúbil, že sa tam pôjde pozrieť, žiaľ tento úsek nie je obecná komunikácia ale  časť cesty 

medzi p.Hlubinom a p. Majtánovou doplní posypovým materiálom. 

 

- p. Priedhorský Pavol sa spýtal, či by bolo možné vybudovať aj na Priedhorí detské ihrisko, 

nakoľko tam deti pribúdajú. 

 

Starosta odpovedal, že pri budovaní novej autobusovej zastávky v Dolných Močiaroch, bolo by 

možné detské ihrisko vybudovať.  

 

- p. Špániková Katarína sa informovala na odpredaj malotraktora. 

 

Starosta odpovedal, že traktor sa zatiaľ nepodarilo predať, teraz nie je vhodná doba, treba počkať 

do jari. 

 

- p. Špániková Katarína mala dotaz na pokazený zvonček na bytovke, prasknuté dvere. 

 

- p. Ďuriš Ján odpovedal, že taký istý problém bol aj na druhej bytovke, stačí zakúpiť nový 

a vymeniť.  

 



Starosta prisľúbil, že bude riešiť opravu zvončeka na bytovke „A“. 

 

- p. Petrovič Matej sa spýtal na rozpočet na cestu v lokalite 100 domov. Minulý  rok to bolo 

36. 000,00 €.   

 

Starosta odpovedal, že nakoľko sa vozil makadam + rozhrnutie - 4 autá, musí sa spraviť nový 

rozpočet na ulicu. 

 

- p. Petrovič Matej sa spýtal na osadenie aspoň jednej lampy do ulice. 

 

Starosta odpovedal, že to bolo zahrnuté do rozpočtu, lampy sú k dispozícii, treba vypracovať do 

budúcna projektovú dokumentáciu. 

 

- p. Ďuriš Ján sa spýtal na označenie bytoviek kvôli záchranárom, policajtom. 

 

Starosta odpovedal, že sa môžu označiť. 

 

- p. Hija Roman mal tiež dotaz na povalu na bytovkách, bolo by dobré to tam popozerať, v akom 

stave to je. 

 

Starosta opakovane odporučil, aby bol určený domovník, ktorý by sa postaral o základné opravy 

a údržby. 

 

- p. Špániková Katarína sa spýtala na klubovňu dôchodcov, či by sa dala využívať aj ako materské 

centrum. 

 

Starosta odpovedal, že problém je v tom, že miestnosť sa nedá samostatne vykurovať a v zime je 

tam chladno. 

 

- p. Hija Roman sa spýtal, či by bolo možné vyčistiť, prehĺbiť potôčik pod bytovkami v smere k p. 

Čelkovi. 

 

Starosta prisľúbil, že sa to prehĺbi a vyčistí v priebehu I. polroka 2024. 

 

- p. Špániková Katarína sa na zabezpečenie smetnej nádoby na tržnicu. 

 

Starosta prisľúbil, že tam presunie jednu zo starších smetných nádob, ktoré sú pri KD. 

 

- p. Petrovič Matej sa spýtal na posypový materiál na ulicu, p. Rezáková Zuzana sa sa zaujíma 

ohľadom výkopu pri p. Krištofíkovi. Nechali tam otvorenú jamu. Treba to zasypať. 

 

Starosta odpovedal, že výkop nezabezpečovala obec a prisľúbil, že doplní posypový materiál 

v lokalite „100 domov“.  

 
 

 

K bodu 18: 

      Návrh na uznesenie predložil Ing. Jaroslav Beňadik. 

 

Starosta dal o predloženom návrhu hlasovať: 

           Za - 8                                              Proti - 0                                            Zdržal sa - 0 

 



K bodu 19: 

      Na záver starosta poďakoval prítomným za účasť, poprial všetkým príjemné prežitie 

Vianočných sviatkov a zasadanie OZ ukončil. 

 

 

 

 

Zapísala: Jana Haviarová 

 

 

Overovatelia zápisnice: p. Dušan Jance 

 

                                         p. Marek Haviar 

 

 

 

                                                                                                  

                                                                                                         Michal Ušiak 
                                                                                                                starosta obce 


